

**Ministerie van Landsverdediging**

Leger. Eervolle onderscheiding. Nationale Orden, bl. 6889.

**Ministerie van het Brusselse Gewest**

Stedebouw en ruimtelijke ordening. Toelage, bl. 6889.

**Executieven — Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap**

Stedebouw en ruimtelijke ordening. Plannen van aanleg, bl. 6889. Toepassing van artikelen 94 en 95 van de Huisvestingscode, bl. 6890. Nationale Landmaatschappij. Bouwen van kleine landeigendommen. Onteigeningen. Spoedprocedure, bl. 6890.

**Executieven — Ministerie van het Waalse Gewest**

Stedebouw en ruimtelijke ordening. Plan van aanleg, bl. 6890. Krotopruijning. Ongezonderkenningen, bl. 6890. — Namen. Gemeentepersoneel. Formatie. Goedkeuring, bl. 6891.

**Officiële berichten****Diensten van de Eerste Minister**

Vacantverklaring van betrekkingen in het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap, in het Ministerie van de Franse Gemeenschap, in het Ministerie van het Waalse Gewest en oproep tot de kandidaten. Bericht, bl. 6891.

**Ministerie van Justitie**

Rechterlijke Orde, bl. 6892.

**Ministerie van Economische Zaken**

Administratie van het Mijnwezen. Dienst der springstoffen. Voorwaardelijke ontheffing, bl. 6892. — Bericht aan de importeurs van produkten van oorsprong uit de U.R.S.S. Erratum, bl. 6892.

**Ministerie van Financiën**

Administratie van de BTW, Registratie en Domeinen. Vervreemding van onroerende domeingoederen. Bekendmakingen gedaan ter uitvoering van de wet van 31 mei 1923, bl. 6893. — Erfloze nalatenschappen, bl. 6894.

**WETTEN, DECRETEN EN VERORDENINGEN****DIENSTEN VAN DE EERSTE MINISTER**

N. 82 — 822

Koninklijk besluit tot vervanging van het koninklijk besluit van 17 april 1979 tot oprichting van vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten

**VERSLAG AAN DE KONING**

Sire,

Bij koninklijk besluit van 17 april 1979 werden vier nieuwe ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten opgericht. Dat besluit werd zesmaal gewijzigd, door de koninklijke besluiten van 16 juli 1979, 12 februari 1980, 13 maart 1980, 16 mei 1980, 23 juli 1980 en 16 maart 1981. Als gevolg van het uittreden van de Vlaamse Executieve, van de Franse Gemeenschapsexecutieve en van de Waalse Gewestexecutieve uit de nationale regering is een nieuwe wijziging noodzakelijk. Bijgevolg werd het nodig geacht een nieuw besluit op te stellen met opsomming en coördinatie van de bepalingen van het koninklijk besluit van 17 april 1979 en van de verschillende wijzigingen, uitgaande van de nieuwe toestand, zoals hieronder vermeld.

Het koninklijk besluit van 17 april 1979 bepaalt dat « elk van deze ministeries onder de bevoegde Executieve ressorteert » en dat « het koninklijk besluit tot vaststelling van de personeelsformatie van een nieuw ministerie wordt vastgesteld op de voordracht van de Voorzitter van de Executieve ».

**Ministère de la Défense nationale**

Armée. Distinction honorifique. Ordres nationaux, p. 6889.

**Ministère de la Région bruxelloise**

Urbanisme et aménagement du territoire. Subside, p. 6889.

**Exécutifs — Ministère de la Communauté flamande**

Urbanisme et aménagement du territoire. Plans d'aménagement, p. 6889. — Application des articles 94 et 95 du Code du Logement, p. 6890. — Société nationale terrienne. Construction de petites propriétés terriennes. Expropriations. Procédure d'extrême urgence, p. 6890.

**Exécutifs — Ministère de la Région wallonne**

Urbanisme et aménagement du territoire. Plan d'aménagement, p. 6890. — Lutte contre les taudis. Reconnaissances d'insalubrité, p. 6890. — Namur. Personnel communal. Cadre. Approbation, p. 6891.

**Avis officiels****Services du Premier Ministre**

Déclaration de vacances d'emplois au Ministère de la Communauté flamande, au Ministère de la Communauté française, au Ministère de la Région wallonne et appel aux candidats. Avis, p. 6891.

**Ministère de la Justice**

Ordre judiciaire, p. 6892.

**Ministère des Affaires économiques**

Administration des Mines. Service des explosifs. Dérogation conditionnelle, p. 6892. — Avis aux importateurs de produits originaires d'U.R.S.S. Erratum, p. 6892.

**Ministère des Finances**

Administration de la T.V.A., de l'Enregistrement et des Domaines. Aliénation d'immeubles domaniaux. Publications faites en exécution de la loi du 31 mai 1923, p. 6893. — Successions en déshérence, p. 6894.

**LOIS, DÉCRETS ET RÈGLEMENTS****SERVICES DU PREMIER MINISTRE**

F. 82 — 822

Arrêté royal remplaçant l'arrêté royal du 17 avril 1979 créant quatre ministères des Communautés et des Régions

**RAPPORT AU ROI**

Sire,

L'arrêté royal du 17 avril 1979 a créé quatre nouveaux ministères des Communautés et des Régions. Il a été modifié six fois par les arrêtés royaux des 16 juillet 1979, 12 février 1980, 13 mars 1980, 16 mai 1980, 23 juillet 1980 et 16 mars 1981 et une nouvelle modification de l'arrêté s'impose résultant de la sortie de l'Exécutif flamand, de l'Exécutif de la Communauté française et de l'Exécutif régional wallon du Gouvernement national. C'est pourquoi, il est apparu nécessaire d'élaborer un nouvel arrêté reprenant et coordonnant les dispositions de l'arrêté royal du 17 avril 1979 et ses diverses modifications, en l'adaptant à la nouvelle situation dans le sens cité ci-après.

L'arrêté royal du 17 avril 1979 dispose que « chacun de ces ministères relève de l'Exécutif compétent » et que « l'arrêté royal fixant le cadre d'un nouveau ministère est pris sur proposition du Président de l'Exécutif ».

Daarnaast bepaalt artikel 88, §§ 2 en 3, 1e lid, van de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der instellingen dat « de diensten en het personeel van het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap, het Ministerie van de Franse Gemeenschap en het Ministerie van het Waalse Gewest, naar hun respectieve Executieven zullen overgedragen worden bij in Ministerraad overlegd koninklijk besluit » (§ 2). « Na overleg met de representatieve vakorganisaties van het personeel, bepaalt de Koning bij in Ministerraad overlegd besluit, de datum en de nadere regelen van overgang van de diensten en van het personeel van deze ministeries naa. de respectieve Executieven » (§ 3, 1e lid).

Er is een rechtstreekse samenhang tussen de bepalingen van het koninklijk besluit van 17 april 1979 en die van artikel 88 van de bijzondere wet. Die samenhang was coherent zolang de Executieven deel uitmaakten van de nationale Regering. Er is echter een probleem gerezien nu de Vlaamse Executieve, de Franse Gemeenschapsexecutieve en de Waalse Gewestexecutieve buiten de Regering zijn getreden voordat de nieuwe ministeries operationeel werden. Er kunnen immers maar « diensten en personeel overgedragen worden » nadat de nationale ministeries over een personeelsformatie beschikken en nadat de personeelsleden naar deze personeelsformatie overgeheveld zijn.

Aangezien de nieuw opgerichte ministeries nog steeds geen personeelsformatie en geen personeel hebben, moeten zij eerst als nationale ministeries uitgebouwd worden, wat duidelijk blijkt uit artikel 88 van de bijzondere wet, en wat een wijziging van het koninklijk besluit van 17 april 1979 impliceert.

Nochtans kunnen de ministeries van de Vlaamse Gemeenschap, van de Franse Gemeenschap en van het Waalse Gewest, als nationale ministeries, niet meer ressorteren onder de Executieven eens dat deze autonome organen geworden zijn en niet meer samengesteld zijn uit nationale Ministers en Staatssecretarissen. Daarom moeten deze ministeries, voor een beperkte duur, onder het gezag geplaatst worden van een nationale Minister, onverminderd het feit dat de Executieven tijdens deze periode, om hun beleid te voeren, verder moeten kunnen beroep doen op de diensten en het personeel van de traditionele ministeries of van de nieuwe ministeries die in uitbouw zijn.

Om deze redenen wordt door dit nieuw besluit een wijziging aangebracht aan artikel 2 van het koninklijk besluit van 17 april 1979.

Wat het artikel 4, § 2, van hetzelfde koninklijk besluit betrifft, het wordt opgeheven om rekening te houden met het advies van de Raad van State volgens hetwelk « het niet in 's Konings macht ligt de bevoegdheden van het overlegcomité zoals die omschreven zijn in hoofdstuk II van titel II van de gewone wet van 9 augustus 1980 tot hervorming der instellingen, te vervuilen ». (L. 13.941/2) en « le Koning en de bevoegde Ministers de uitoefening van hun bevoegdheid niet kunnen binden aan de eis van een eensluidend advies ». (L. 13.942/2).

Tevens kunnen de koninklijke besluiten tot vaststelling van de personeelsformatie van de drie nieuwe ministeries niet meer genomen worden op voordracht van de Voorzitter van de Executieve, aangezien deze geen lid meer is van de Nationale Regering. Daarom wijzigt dit besluit artikel 4, § 3, van het koninklijk besluit van 17 april 1979.

De Regering zal evenwel de Executieven raadplegen omtrent de hogervermelde ontwerpen van koninklijk besluit.

Krachtens de regel die bepaalt dat iedere oprichting van betrekking moet worden gecompenseerd door een gelijktijdige afschaffing van eenzelfde aantal betrekkingen van de overeenstemmende graad, worden de vier nieuwe betrekkingen van directeur-generaal, die door artikel 1, e, f en g, van het koninklijk besluit van 4 juni 1982, tot vaststelling van bijzondere bepalingen betreffende de ambtenaren-generaal van de ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten opgericht worden, gecompenseerd in artikel 6 door de afschaffing van de vier betrekkingen van de directeur-generaal in de in dit besluit bedoelde traditionele ministeries.

\* \* \*

Dit besluit coördineert en wijzigt het koninklijk besluit van 17 april 1979 zoals het tot nu toe gewijzigd is, om het in overeenstemming te brengen met de bepalingen van de bijzondere wet van 8 augustus 1980. Het nieuwe besluit geldt slechts voor de tijdsduur die nodig is voor de tenuitvoerlegging van artikel 88 van de bijzondere wet. De procedure in verband met de

Par ailleurs, l'article 88, §§ 2 et 3, alinéa 1er, de la loi spéciale de réformes institutionnelles du 8 août 1980 dispose que « les services et le personnel du Ministère de la Communauté française, du Ministère de la Communauté flamande et du Ministère de la Région wallonne seront transférés à leurs Exécutifs respectifs par arrêté royal délibéré en Conseil des Ministres » (§ 2). « Le Roi détermine, après concertation avec les organisations représentatives du personnel et par arrêté délibéré en Conseil des Ministres la date et les modalités du transfert des services et du personnel de ces ministères aux Exécutifs respectifs » (§ 3, alinéa 1er).

Il y a une relation directe entre les dispositions de l'arrêté royal du 17 avril 1979 et celles de l'article 88 de la loi spéciale. Cette relation était cohérente aussi longtemps que les Exécutifs faisaient partie du Gouvernement national. Il y a toutefois un problème dès le moment où l'Exécutif flamand, l'Exécutif de la Communauté française et l'Exécutif régional wallon sont sortis du Gouvernement avant que les nouveaux ministères n'aient été effectivement mis en place. En effet, « les services et le personnel » ne peuvent être « transférés » qu'après que ces quatre nouveaux ministères nationaux disposent d'un cadre et que les membres du personnel aient été transposés à ce cadre.

Etant donné que les nouveaux ministères n'ont toujours pas de cadre ni de personnel, ils doivent d'abord être constitués comme ministères nationaux ce qui ressort clairement de l'article 88 de la loi spéciale, et ce qui implique la modification de l'arrêté royal du 17 avril 1979.

Les Ministères de la Communauté française, de la Communauté flamande et de la Région wallonne, en tant que ministères nationaux, ne peuvent toutefois plus résister des Exécutifs une fois ceux-ci devenus des organes autonomes ne se composant plus de Ministres nationaux ni de Secrétaires d'Etat. C'est pourquoi ces ministères doivent être placés, pour une durée limitée, sous l'autorité d'un Ministre national, sans préjudice du fait que les Exécutifs doivent pouvoir continuer pendant cette période, pour mener leur politique, à faire appel aux services et au personnel des ministères traditionnels ou des nouveaux ministères en constitution.

C'est pour ces raisons que ce nouvel arrêté modifie l'article 2 de l'arrêté royal du 17 avril 1979.

L'article 4, § 2, du même arrêté royal est supprimé, quant à lui, pour tenir compte de l'avis du Conseil d'Etat selon lequel « il n'est pas au pouvoir du Roi d'accroître les compétences du Comité de concertation telles qu'elles ont été définies par le chapitre II au titre II de la loi ordinaire du 9 août 1980 de réformes institutionnelles » (L. 13.941/2) et « le Roi et les Ministres compétents ne peuvent pas lier l'exercice de leur pouvoir à l'exigence d'un avis conforme » (L. 13.942/2).

De même, les arrêtés royaux fixant le cadre des trois nouveaux ministères ne peuvent plus être pris sur proposition du Président de l'Exécutif concerné, puisque celui-ci n'est plus membre du Gouvernement national. C'est pourquoi, ce nouvel arrêté modifie l'article 4, § 3, de l'arrêté royal du 17 avril 1979.

Le Gouvernement consultera cependant les Exécutifs sur les projets d'arrêtés royaux dont question ci-dessus.

En vertu de la règle prévoyant que toute création d'emplois doit être compensée par la suppression simultanée d'un même nombre d'emplois de grade correspondant, les quatre nouveaux emplois de directeur général, cités à l'article 1er, e, f et g, de l'arrêté royal du 4 juin 1982, fixant des dispositions particulières relatives aux fonctionnaires généraux des ministères des Communautés et des Régions, sont compensés à l'article 6 du présent arrêté par la suppression de quatre emplois de directeur général dans des ministères traditionnels visés dans le présent arrêté.

\* \* \*

Cet arrêté coordonne et modifie l'arrêté royal du 17 avril 1979, tel que modifié à ce jour pour le mettre en concordance avec les dispositions de la loi spéciale du 8 août 1980. Le nouvel arrêté a une durée limitée au temps nécessaire à la mise en œuvre de l'article 88 de la loi spéciale. La procédure d'organisation des nouveaux ministères est déjà fort bien avancée. Le

organisatie van de nieuwe ministeries is al ver gevorderd. De Regering is ervan overtuigd dat de Gemeenschappen en de Gewesten snel over autonome diensten en eigen personeel zullen beschikken.

Ik heb de eer te zijn,

Sire,

van Uwe Majesteit,  
de zeer ertrouwige  
en zeer getrouwe dienaar,

De Eerste Minister,

W. MARTENS

#### ADVIES VAN DE RAAD VAN STATE

De Raad van State, afdeling wetgeving, tweede kamer, de 22e april 1982, door de Eerste Minister verzocht hem van advies te dienen over een ontwerp van koninklijk besluit « tot vervanging van het koninklijk besluit van 17 april 1979 tot oprichting van vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten », heeft de 10e mei 1982 het volgend advies gegeven :

##### *Algemene opmerking*

De ruime autonomie die de wetgever met de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der instellingen heeft willen toecken aan de Gemeenschappen en de Gewesten, houdt in dat de Executieven van die collectiviteiten moeten worden bijgestaan door administratieve diensten die van hen afhangen. Daarom staat in artikel 87 van de bijzondere wet onder meer dat « iedere Executieve over een eigen administratie, eigen instellingen en eigen personeel... » beschikt (§ 1) en dat zij « de personeelsformatie van haar administratie » vaststelt (§ 2).

Reeds onder de gelding van de oorspronkelijke tekst van het op 24 december 1970 in de Grondwet ingevoegde artikel 59bis en van de wet van 1 augustus 1974 tot oprichting van gewestelijke instellingen in voorbereiding van de toepassing van artikel 107<sup>quater</sup> van de Grondwet, zijn vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten opgericht. Dat was het onderwerp van het koninklijk besluit van 17 april 1979. Zoals gesteld was in een koninklijk besluit van 13 april 1979, houdende hun voorlopige organisatie, bestonden de Executieven van de Gemeenschappen en van de Gewesten toen uit ministeriële comités, opgericht binnen de nationale Regering.

Na de inwerkingtreding van de bijzondere wet tot hervorming der instellingen, heeft een koninklijk besluit van 16 maart 1981 in het koninklijk besluit van 17 april 1979 een nieuw artikel 4 ingevoegd, waarvan § 3 luidt : « Het koninklijk besluit tot vaststelling van de personeelsformatie van een nieuw ministerie wordt vastgesteld op de voordracht van de Voorzitter van de Executieve ».

Het ontwerp strekt ertoe het koninklijk besluit van 17 april 1979 te vervangen door een nieuw besluit. Als één van de wezenlijke bepalingen van het ontwerp moge worden aangehaald artikel 5, § 2, eerste lid : « De koninklijke besluiten tot vaststelling van de personeelsformaties van de ministeries van de Vlaamse Gemeenschap, van de Franse Gemeenschap en van het Waalse Gewest worden vastgesteld op de voordracht van de Eerste Minister ». Vermeld moet ook worden artikel 2, § 1, luidens hetwelk de diensten en het personeel van de bedoelde ministeries tot hun overdracht aan de bevoegde Executieve, « onder het hiërarchische gezag van de Eerste Minister » staan.

Het is van belang na te gaan of de Regering aan nationale overheden, te weten de Koning en de Eerste Minister, bevoegdheid met betrekking tot de ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten vermag op te dragen, nu de Vlaamse Gemeenschap, de Franse Gemeenschap, het Vlaamse Gewest en het Waalse Gewest, ten gevolge van de verkiezing van de Executieve door de Raad, precies op het vlak van de vorming en de werking van de Executieve een ruimere autonomie hebben gekregen.

Zoals is opgemerkt in het bij het ontwerp gevoegde verslag aan de Koning, « kunnen de koninklijke besluiten tot vaststelling van de personeelsformatie van de (bedoelde) drie nieuwe ministeries niet meer genomen worden op voordracht van de Voorzitter van de Executieve, aangezien deze geen lid meer is van de nationale Regering ».

Gouvernement est persuadé que les Communautés et les Régions disposeront rapidement de services autonomes et de personnel propre.

J'ai l'honneur d'être,

Sire,

de Votre Majesté,  
le très respectueux  
et très fidèle serviteur,

Le Premier Ministre,

W. MARTENS

#### AVIS DU CONSEIL D'ETAT

Le Conseil d'Etat, section de législation, deuxième chambre, saisie par le Premier Ministre, le 22 avril 1982, d'une demande d'avis sur un projet d'arrêté royal « remplaçant l'arrêté royal du 17 avril 1979 créant quatre ministères des Communautés et des Régions », a donné le 10 mai 1982 l'avis suivant :

##### *Observation générale*

La large autonomie que le législateur a entendu assurer aux Communautés et aux Régions par la loi spéciale du 8 août 1980 de réformes institutionnelles implique que les Exécutifs de ces collectivités soient assistés par des services administratifs dépendant d'eux. C'est pourquoi, l'article 87 de la loi spéciale porte notamment que « chaque Exécutif dispose en propre d'une administration, d'institutions et d'un personnel... » (§ 1) et qu'il « fixe le cadre du personnel de son administration » (§ 2).

A une époque où étaient en vigueur le texte original de l'article 59bis, introduit dans la Constitution le 24 décembre 1970, et celui de la loi du 1er août 1974 créant des institutions régionales à titre préparatoire à l'application de l'article 107<sup>quater</sup> de la Constitution, il a déjà été créé quatre ministères des Communautés et des Régions. Tel était l'objet de l'arrêté royal du 17 avril 1979. À ce moment, comme l'énonçait l'arrêté royal du 13 avril 1979 déterminant leur organisation provisoire, les Exécutifs des Communautés et des Régions consistaient en des comités ministériels formés au sein du Gouvernement national.

Après l'entrée en vigueur de la loi spéciale de réformes institutionnelles, un arrêté royal du 16 mars 1981 a inséré dans l'arrêté royal du 17 avril 1979 un nouvel article 4 disposant, en son paragraphe 3, que « l'arrêté royal fixant le cadre d'un nouveau ministère est pris sur proposition du Président de l'Exécutif ». \*

Le projet tend à remplacer l'arrêté royal du 17 avril 1979 par un nouvel arrêté. Parmi les dispositions fondamentales du projet, il y a lieu de citer l'article 5, § 2, alinéa 1er, aux termes duquel « Les arrêtés royaux fixant les cadres des Ministères de la Communauté française, de la Communauté flamande et de la Région wallonne sont fixés sur la proposition du Premier Ministre ». Il y a lieu de citer également l'article 2, § 1er, aux termes duquel, jusqu'à leur transfert à l'Exécutif compétent, les services et le personnel des ministères indiqués « se trouvent sous l'autorité hiérarchique du Premier Ministre ».

Il importe d'examiner si le Gouvernement est autorisé à confier à des autorités nationales, à savoir le Roi et le Premier Ministre, des pouvoirs relatifs aux ministères des Communautés et des Régions, maintenant que la Communauté flamande, la Communauté française, la Région flamande et la Région wallonne ont acquis, précisément sur le plan de la formation et du fonctionnement de l'Exécutif, une autonomie plus grande par l'effet de l'élection de l'Exécutif par le Conseil.

Comme l'observe le rapport au Roi joint au projet, « les arrêtés royaux fixant le cadre des trois nouveaux ministères (visés), ne peuvent plus être pris sur proposition du Président de l'Exécutif concerné puisque celui-ci n'est plus membre du Gouvernement national ».

Het is niet in strijd met de bijzondere wet van 8 augustus 1980 dat de Eerste Minister ermee wordt belast de besluiten tot vaststelling van de organische personeelsformatie van de betrokken ministeries aan de Koning voor te dragen, en dat hem voorlopig over die ministeries gezag wordt verleend.

Uit artikel 88, § 2, van de bijzondere wet blijkt immers dat de diensten van het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap, van het Ministerie van de Franse Gemeenschap en van het ministerie van het Waalse Gewest, eerst nationaal moeten opgericht zijn en van het personeel voorzien, om daarna « naar hun respectieve Executieven overgedragen (te) worden bij in Ministerraad overlegd koninklijk besluit ».

Zoals uit het koninklijk besluit van 17 april 1979 tot oprichting van vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten, gewijzigd onder meer bij het koninklijk besluit van 16 maart 1981 (artikel 2, eerste lid; artikel 4, § 3), valt af te lezen, was er gepland dat de overdracht van de diensten en van het personeel geheel geregeld en alleszins de personeelsformatie van de nieuwe ministeries vastgesteld zou zijn vooraleer de Executieven door de Raden uit hun leden zouden worden verkozen.

De voor de overdracht noodzakelijke maatregelen zijn tot dusver maar zeer gedeeltelijk vastgesteld.

Uit de bepalingen van de bijzondere wet volgt niet dat de Koning thans niet langer bevoegd zou zijn om de diensten van de ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten te organiseren met het oog op hun overdracht.

Het is immers de Koning die er in artikel 88, § 2 en § 3, van de bijzondere wet mee belast wordt de overgang van de diensten en van het personeel te verwezenlijken onder bepaling van datum en nadere regelen. Geen enkele bepaling van de bijzondere wet stelt een termijn vast waarbinnen die overgang moet plaatshebben. Bovendien bepaalt artikel 88, § 1, van die wet dat artikel 87, hetwelk de Executieve bevoegdheid geeft voor haar diensten, eerst in werking treedt « op het ogenblik dat iedere Executieve de in §§ 2 en 3 genoemde diensten en personeel heeft overgenomen ».

De Koning heeft dus niet de bevoegdheid verloren om het ontworpen besluit vast te stellen. Dat besluit gaat er evenwel komen op een tijdstip dat de Executieven van de Gemeenschappen en van de Gewesten niet langer deel uitmaken van de nationale Regering en dus niet langer de mogelijkheid hebben om via de procedure van de consensus mee te werken aan het tot stand komen van de beslissing. De Executieven moeten dan ook, wil de geest van de bijzondere wet geëerbiedigt zijn, geraadpleegd worden over de ontwerp-besluiten die betrekking hebben op de diensten en op het personeel van de ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten.

Het spreekt overigens vanzelf dat de Regering ten aanzien van de diensten en het personeel van de ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten alleen bepalingen kan vaststellen die erop gericht zijn die diensten en dat personeel zo spoedig mogelijk aan elk van de bevoegde Executieven over te dragen.

#### *Opschrift*

Uit het ontwerp blijkt dat de Regering gekozen heeft voor integrale vervanging van het koninklijk besluit van 17 april 1979 tot oprichting van vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten, veeleer dan voor wijziging van die bepalingen van dit besluit welke niet langer toepasbaar zijn, nu de Executieven door hun respectieve Raad zijn verkozen.

Die keuze spreekt ook duidelijk uit het opschrift.

#### *Aanhef*

Het advies van de Raad van State moet achteraan in de aanhef, onmiddellijk voor het voordrachtfomulier, worden vermeld.

De akkoorden betreffende de administratieve en begrotingscontrole moeten met hun datum, dat is in beide gevallen 30 maart 1982, worden vermeld.

Zoals gebruikelijk zouden de Ministers die het besluit mede-ondertekenen het ook mede moeten voordragen.

#### *Bepalend gedeelte*

##### *Artikel 1*

Deze bepaling herhaalt artikel 1 van het koninklijk besluit van 17 april 1979, gewijzigd bij het koninklijk besluit van 23 juli 1980.

Il n'est pas contraire à la loi spéciale du 8 août 1980 de charger le Premier Ministre de proposer au Roi les arrêtés fixant le cadre organique des ministères intéressés et d'attribuer provisoirement au Premier Ministre autorité sur ces ministères.

En effet, il ressort de l'article 88, § 2, de la loi spéciale que les services du Ministère de la Communauté flamande, du Ministère de la Communauté française et du Ministère de la Région wallonne doivent d'abord être constitués sur le plan national et pourvus d'un personnel, pour être ensuite « transférés à leurs Exécutifs respectifs par arrêté royal délibéré en Conseil des Ministres ».

Comme le fait apparaître l'arrêté royal du 17 avril 1979 créant quatre ministères des Communautés et des Régions, modifié notamment par l'arrêté royal du 16 mars 1981 (article 2, alinéa 1er; article 4, § 3), il était prévu que les mesures relatives au transfert des services et du personnel, et, en tout cas, la fixation du cadre organique des nouveaux ministères, seraient complètement prises avant que les Exécutifs ne soient élus par les Conseils en leur sein.

Jusqu'ici, les mesures nécessaires pour le transfert n'ont été prises que de manière très partielle.

Il ne résulte pas des prescriptions de la loi spéciale que le Roi aurait actuellement cessé d'être compétent pour organiser les services des ministères des Communautés et des Régions en vue de leur transfert.

C'est, en effet, le Roi que l'article 88, § 2 et § 3, de la loi spéciale charge d'effectuer le transfert des services et du personnel, en en déterminant la date et les modalités. Aucune disposition de la loi spéciale n'a fixé un délai dans lequel ce transfert devait avoir lieu. Au surplus, l'article 88, § 1er, de cette loi porte que l'article 87, qui donne compétence à l'Exécutif à l'égard de ses services, n'entre en vigueur qu'« au moment où chaque Exécutif a repris les services et le personnel mentionnés aux §§ 2 et 3 ».

Le Roi n'a donc pas perdu le pouvoir de prendre l'arrêté en projet. Cependant, cet arrêté va être pris à un moment où les Exécutifs des Communautés et des Régions ont cessé de faire partie du Gouvernement national et où ils ne sont, par conséquent, plus en mesure de participer, par la procédure du consensus, à l'élaboration de la décision. Il est dès lors nécessaire, pour respecter l'esprit de la loi spéciale, que les Exécutifs soient consultés sur les projets des arrêtés qui ont trait aux services et au personnel des ministères des Communautés et des Régions.

Par ailleurs, il va de soi que le Gouvernement ne peut prendre des dispositions à l'égard des services et du personnel des ministères des Communautés et des Régions qu'en vue de les transférer aussi rapidement que possible à chacun des Exécutifs compétents.

#### *Titulé*

Il ressort du projet que le Gouvernement a choisi de remplacer intégralement l'arrêté royal du 17 avril 1979 créant quatre ministères des Communautés et des Régions, plutôt que de procéder par modifications des dispositions de cet arrêté qui sont devenues inapplicables à la suite de l'élection des Exécutifs par leur Conseil respectif.

L'intitulé reflète évidemment ce choix.

#### *Préambule*

L'avis du Conseil d'Etat doit être visé en dernier lieu, immédiatement avant la formule de proposition.

Les accords relatifs au contrôle administratif et budgétaire doivent être visés, avec leur date, qui est, dans l'un et l'autre cas, le 30 mars 1982.

Conformément à l'usage, les Ministres contresignataires devraient également figurer comme proposants.

#### *Dispositif*

##### *Article 1er*

Cette disposition reproduit l'article 1er de l'arrêté royal du 17 avril 1979, modifié par l'arrêté royal du 23 juillet 1980.

Opschoon de Regering het koninklijk besluit van 17 april 1979 in zijn geheel verkiest te vervangen, zou het nogal vreemd voorkomen als er stond : « Er worden vier ministeries opgericht... », terwijl die reeds door het vooroemde besluit zijn opgericht.

Er wordt dus voorgesteld te schrijven : « Er zijn vier ministeries... ».

#### Artikel 2

Dit artikel, waarin vooraan het teken « § 1 » moet vervallen ingevolge de hierna bij paragraaf 2 gemaakte opmerking, zou beter worden geredigeerd als volgt :

« Artikel 2. De ministeries van de Vlaamse Gemeenschap, van de Franse Gemeenschap en van het Waalse Gewest staan onder het gezag van de Eerste Minister totdat hun diensten en hun personeel overeenkomstig artikel 88, §§ 2 en 3, van de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der instellingen, overgedragen zijn aan de Vlaamse Executieve, de Franse Gemeenschapsexecutieve en de Waalse Gewestexecutieve.

Nochtans :

a) worden de personeelsleden van de in het eerste lid bedoelde ministeries ter beschikking gesteld van de Vlaamse Executieve, de Franse Gemeenschapsexecutieve en de Waalse Gewestexecutieve, naar gelang van het geval;

b) worden de bevoegde diensten van de traditionele ministeries ter beschikking van de Executieven gesteld vóór de overheveling van betrekkingen van de traditionele ministeries naar de nieuwe ministeries. »

Paragraaf 2 luidt :

« Het Ministerie van het Brusselse Gewest staat onder het hiërarchisch en functioneel gezag van de Executieve van het Brusselse Gewest die de zetel, de organisatie en de werkingsregelen ervan bepaalt. »

Het Brusselse Gewest is dus nog steeds onderworpen aan het stelsel georganiseerd door de op 20 juli 1979 gecoördineerde wet tot oprichting van voorlopige gemeenschaps- en gewestinstellingen.

Volgens die wet heeft het Ministerieel Comité voor het Brusselse Gewest geenszins dezelfde bevoegdheden als die welke de Gemeenschapsexecutieven en de Gewestexecutieven thans ontlenen aan de bijzondere wet. Het is dus nog altijd zaak van de Koning de in de paragraaf bedoelde regel vast te stellen, met dien verstande dat Hij sommige minder belangrijke bevoegdheden kan opleggen aan de Ministers die deel uitmaken van het Ministerieel Comité voor het Brusselse Gewest.

Paragraaf 2 moet dan ook vervallen.

#### Artikel 3

Artikel 3 is, waar het stelt dat de ministeries « onder de leiding » staan onder meer van een secretaris-generaal, niet in overeenstemming met de opvatting van het ambt van secretaris-generaal, zoals die wordt uiteengezet in het verslag aan de Koning betreffende het koninklijk besluit van 30 maart 1939 omtrent de indeling in categorieën van het rijkspersoneel (zie het Belgisch Staatsblad van 2 april 1939, blz. 2169). Volgens dat verslag heeft de secretaris-generaal veleer een coördinerende dan een leidende taak, welke laatste over het algemeen bij de directeurs-generaal berust.

Naar aan de Raad van State is verklaard, ligt het niet in de bedoeling van de Regering, voor de nieuwe ministeries van die traditionele opvatting af te stappen. Het ware dan ook verkeerslijker met een meer neutrale uitdrukking te werken.

De volgende tekst wordt voorgesteld :

« Artikel 3. Er zijn in de ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten :

a) in het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap, een secretaris-generaal en drie administrateurs-generaal;

c) in het Ministerie van het Waalse Gewest, een secretaris-generaal en een administrateur-generaal;

c) in het Ministerie van het Waalse Gewest, een secretaris-generaal en een administrateur-generaal;

d) in het Ministerie van het Brusselse Gewest, een administrateur-generaal en twee adjunct-administrateurs-generaal, een van de Nederlandse taalrol en een van de Franse taalrol. »

#### Artikel 4

In de Franse tekst moet, na het woord « Région », het bijvoeglijk naamwoord « wallonne » worden toegevoegd.

Bien que le Gouvernement ait choisi de procéder par remplacement complet de l'arrêté royal du 17 avril 1979, il serait curieux de recourir à l'expression : « Il est créé quatre ministères... », alors que ceux-ci ont été créés par l'arrêté précité.

Il est donc proposé d'écrire : « Il y a quatre ministères... ».

#### Article 2

Cet article, au début duquel le signe « § 1er » doit être supprimé eu égard à l'observation faite ci-dessous au sujet du paragraphe 2, seraient mieux rédigé comme suit :

« Article 2. Les Ministères de la Communauté française, de la Communauté flamande et de la Région wallonne sont placés sous l'autorité du Premier Ministre jusqu'au transfert, conformément à l'article 88, §§ 2 et 3, de la loi spéciale du 8 août 1980 de réformes institutionnelles, de leurs services et de leur personnel à l'Exécutif de la Communauté française, à l'Exécutif flamand et à l'Exécutif régional wallon.

Néanmoins :

a) les membres du personnel des ministères visés à l'alinéa 1er sont mis à la disposition de l'Exécutif de la Communauté française, de l'Exécutif flamand et de l'Exécutif régional wallon, selon le cas;

b) avant la transposition d'emplois des ministères traditionnels dans les nouveaux ministères, les services compétents des ministères traditionnels sont mis à la disposition des Exécutifs. »

Suivant le paragraphe 2,

« Le Ministère de la Région bruxelloise se trouve sous l'autorité hiérarchique et fonctionnelle de l'Exécutif de la Région bruxelloise, qui en détermine le siège, l'organisation et les règles de fonctionnement. »

La Région bruxelloise se trouve encore soumise au régime organisé par la loi créant des institutions communautaires et régionales provisoires, coordonnée le 20 juillet 1979.

Suivant cette loi, le Comité ministériel de la Région bruxelloise n'a nullement les mêmes pouvoirs que ceux que les Exécutifs des Communautés et des Régions puissent actuellement dans la loi spéciale. C'est donc au Roi qu'il appartient encore de déterminer les règles visées dans le paragraphe, sauf à déléguer certains pouvoirs secondaires aux Ministres qui font partie du Comité ministériel de la Région bruxelloise.

Le paragraphe 2 doit, par conséquent, être omis.

#### Article 3

En énonçant que les ministères « sont dirigés » notamment par un secrétaire général, l'article 3 ne concorde pas avec la conception de la fonction de secrétaire général, telle qu'elle est exposée dans le rapport au Roi relatif à l'arrêté royal du 30 mars 1939 sur le classement des fonctions d'agent de l'Etat en catégories (voir Moniteur belge du 2 avril 1939, p. 2169). Selon ce rapport, en effet, la tâche du secrétaire général est davantage une tâche de coordination qu'une tâche de direction, cette dernière appartenant généralement aux directeurs généraux.

Comme il ressort des indications fournies au Conseil d'Etat que l'intention du Gouvernement n'est pas de modifier cette conception traditionnelle pour les ministères nouveaux, mieux vaudrait utiliser une expression plus neutre.

Le texte suivant est proposé :

« Article 3. Il y a dans les ministères des Communautés et des Régions :

a) au Ministère de la Communauté française, un secrétaire général et un administrateur général;

b) au Ministère de la Communauté flamande, un secrétaire général et trois administrateurs généraux;

c) au Ministère de la Région wallonne, un secrétaire général et un administrateur général;

d) au Ministère de la Région bruxelloise, un administrateur général et deux administrateurs généraux adjoints, l'un du rôle linguistique français et l'autre du rôle linguistique néerlandais. »

#### Article 4

Il y a lieu d'ajouter l'adjectif « wallonne », dans le texte français, après le mot « Région ».

**Artikel 5**

In de Franse tekst van paragraaf 2, eerste lid, schrijve men « sont pris » in plaats van « sont fixés ».

Om de bij artikel 2, § 2, aangegeven reden kan het koninklijk besluit tot vaststelling van de personeelsformatie van het ministerie van het Brusselse Gewest niet worden vastgesteld « op de voordracht van (de Executieve van) het Brusselse Gewest ». Dat zou wel kunnen op de voordracht van de Minister van het Brusselse Gewest, in voorbeeld geval, na advies van het Ministerieel Comité voor het Brusselse Gewest, of op de voordracht van de leden van dat Comité.

In het derde lid schrijve men « ... waarvan betrekkingen worden overgeheveld... ».

De in het tweede lid van paragraaf 3 bedoelde betrekkingen zijn reeds afgeschafft bij artikel 4, § 4, tweede lid, van het koninklijk besluit van 17 april 1979 tot oprichting van vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten, gewijzigd bij het koninklijk besluit van 16 maart 1981.

**Artikel 7**

Sommige besluiten die het koninklijk besluit van 17 april 1979 hebben gewijzigd, zijn door latere besluiten opgeheven. Daarom wordt de volgende tekst voorgesteld :

« Artikel 7. Het koninklijk besluit van 17 april 1979 tot oprichting van vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten, gewijzigd bij de koninklijke besluiten van 12 februari 1980, 13 maart 1980, 23 juli 1980 en 16 maart 1981, wordt opgeheven. »

**Artikel 8**

Die bepaling zou moeten worden geredigeerd als volgt :

« Artikel 8. Dit besluit heeft uitwerking met ingang van 17 december 1981, met uitzondering van artikel 6, dat in werking treedt de dag waarop dit besluit in het Belgisch Staatsblad is bekendgemaakt. »

De kamer was samengesteld uit :

De heren :

P. Tapie, kamervoorzitter;

H. Rousseau, Ch. Huberlant, staatsraden;

P. De Visscher, L. Matray, assessoren van de afdeling wetgeving;

Mevr. M. Van Gerrewey, toegevoegd griffier.

De overeenstemming tussen de Franse en de Nederlandse tekst werd nagezien onder toezicht van de heer P. Tapie.

Het verslag werd uitgebracht door de heer J.-J. Strijckmans, auditeur.

De Griffier,

M. Van Gerrewey.

De Voorzitter,

P. Tapie.

**2 JUNI 1982. — Koninklijk besluit tot vervanging van het koninklijk besluit van 17 april 1979 tot oprichting van vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten**

BOUDEWIJN, Koning der Belgen,

Aan allen die nu zijn en hierna wezen zullen, Onze Groet.

Gelet op de artikelen 29 en 68, tweede lid, van de Grondwet;

Gelet op de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der instellingen inzonderheid de artikelen 87, 88 en 89;

Gelet op het advies van de Algemene syndicale raad van advies;

Gelet op het akkoord van Onze Minister en van Onze Staatssecretaris voor Openbaar Ambt, gegeven op 30 maart 1982;

Gelet op het akkoord van Onze Minister van Begroting, gegeven op 30 maart 1982;

Gelet op het advies van de Raad van State;

Op de voordracht van Onze Eerste Minister, van Onze Minister van Justitie, van Onze Minister van Openbaar Ambt, van Onze Ministers van Onderwijs, van Onze Minister van Begroting, van

**Article 5**

Dans le texte français, au paragraphe 2, alinéa 1er, il faut écrire « sont pris » et non « sont fixés », et à l'alinéa 2 « est pris ».

Pour la raison exposée à propos de l'article 2, § 2, l'arrêté royal fixant le cadre du ministère de la Région bruxelloise ne peut pas être pris « sur la proposition de l'Exécutif de la Région bruxelloise ». Il pourrait l'être sur la proposition du Ministre de la Région bruxelloise, le cas échéant après avis du Comité ministériel de la Région bruxelloise, ou sur la proposition des membres de ce Comité.

A l'alinéa 3, il faut écrire « ... des emplois sont transposés... ».

Les emplois visés au paragraphe 3, alinéa 2, ont déjà été supprimés par l'article 4, § 4, alinéa 2, de l'arrêté royal du 17 avril 1979 créant quatre ministères des Communautés et des Régions, modifié par l'arrêté royal du 16 mars 1981.

**Article 7**

Certains arrêtés qui ont modifié l'arrêté royal du 17 avril 1979, ont été abrogés par des arrêtés ultérieurs. Aussi, le texte suivant est-il proposé :

« Article 7. L'arrêté royal du 17 avril 1979 créant quatre ministères des Communautés et des Régions, modifié par les arrêtés royaux du 12 février 1980, du 13 mars 1980, du 23 juillet 1980 et du 16 mars 1981, est abrogé. »

**Article 8**

Cette disposition devrait être rédigée comme suit :

« Article 8. Le présent arrêté produit ses effets le 17 décembre 1981, à l'exception de l'article 6 qui entre en vigueur le jour de la publication du présent arrêté au Moniteur belge. »

La chambre était composée de :

MM. :

P. Tapie, président de chambre;

H. Rousseau, Ch. Huberlant, conseillers d'Etat;

P. De Visscher, L. Matray, assesseurs de la section de législation;

Mme M. Van Gerrewey, greffier assumé.

La concordance entre la version française et la version néerlandaise a été vérifiée sous le contrôle de M. P. Tapie.

Le rapport a été présenté par M. J.-J. Strijckmans, auditeur.

Le Greffier,

M. Van Gerrewey.

Le Président,

P. Tapie.

**2 JUIN 1982. — Arrêté royal remplaçant l'arrêté royal du 17 avril 1979 créant quatre ministères des Communautés et des Régions**

BAUDOUIN, Roi des Belges,

A tous, présents et à venir, Salut.

Vu les articles 29 et 66, alinéa 2, de la Constitution;

Vu la loi spéciale de réformes institutionnelles du 8 août 1980, notamment les articles 87, 88 et 89;

Vu l'avis du Comité général de consultation syndicale;

Vu l'accord de Notre Ministre et de Notre Secrétaire d'Etat à la Fonction publique, donné le 30 mars 1982;

Vu l'accord de Notre Ministre du Budget, donné le 30 mars 1982;

Vu l'avis du Conseil d'Etat;

Sur la proposition de Notre Premier Ministre, de Notre Ministre de la Justice, de Notre Ministre de la Fonction publique, de Nos Ministres de l'Education nationale, de Notre Ministre

Onze Minister van Middenstand, van Onze Staatssecretaris voor Openbaar Ambt en op het advies van Onze in Raad vergaderde Ministers,

Hebben Wij besloten en besluiten Wij :

**Artikel 1.** Er zijn vier ministeries, te noemen : « Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap », « Ministerie van de Franse Gemeenschap », « Ministerie van het Waalse Gewest », « Ministerie van het Brusselse Gewest ».

**Art. 2.** De Ministeries van de Vlaamse Gemeenschap, van de Franse Gemeenschap en van het Waalse Gewest staan onder het gezag van de Eerste Minister totdat hun diensten en hun personeel overeenkomstig artikel 88, §§ 2 en 3 van de bijzondere wet van 8 augustus 1980 tot hervorming der instellingen, overgedragen zijn aan de Vlaamse Executieve, de Franse Gemeenschapsexecutieve en de Waalse Gewestexecutieve.

Nochtans :

a) worden de personeelsleden van de in het eerste lid bedoelde ministeries ter beschikking gesteld van de Vlaamse Executieve, de Franse Gemeenschapsexecutieve en de Waalse Gewestexecutieve, naar gelang van het geval;

b) worden de bevoegde diensten van de traditionele ministeries ter beschikking van de Executieven gesteld vóór de overheveling van betrekkingen van de traditionele ministeries naar de nieuwe ministeries.

**Art. 3.** Er zijn in de ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten :

a) in het Ministerie van de Vlaamse Gemeenschap, een secretaris-generaal en drie administrateurs-generaal;

b) in het Ministerie van de Franse Gemeenschap, een secretaris-generaal en een administrateur-generaal;

c) in het Ministerie van het Waalse Gewest, een secretaris-generaal en een administrateur-generaal;

d) in het Ministerie van het Brusselse Gewest, een administrateur-generaal en twee adjunct-administrateurs-generaal, één van de Nederlandse taalrol en één van de Franse taalrol.

**Art. 4.** Een directeur-generaal wordt toegevoegd aan de secretaris-generaal van het Ministerie van de Franse Gemeenschap en een directeur-generaal wordt toegevoegd aan de secretaris-generaal van het Waalse Gewest.

**Art. 5. § 1.** Zolang de wedden niet door de begrotingen van de Gemeenschappen en van de Gewesten worden gedragen, moet elke oprichting van betrekkingen in de nieuwe ministeries worden gecompenseerd door de gelijktijdige afschaffing van een zelfde aantal betrekkingen van overeenstemmende graad in een traditioneel ministerie.

Voor de oprichting van betrekkingen bij de algemene diensten kan van deze compensatieregel worden afgeweken bij een in Ministerraad overlegd koninklijk besluit.

**§ 2.** De koninklijke besluiten tot vaststelling van de personeelsformaties van de Ministeries van de Vlaamse Gemeenschap, van de Franse Gemeenschap en van het Waalse Gewest worden genomen op de voordracht van de Eerste Minister.

Het koninklijk besluit tot vaststelling van de personeelsformatie van het Ministerie van het Brusselse Gewest wordt genomen op de voordracht van de leden van het Ministerieel Comité van het Brusselse Gewest.

Het koninklijk besluit tot wijziging van de personeelsformatie van een traditioneel ministerie, waarvan betrekkingen worden overgeheveld, wordt vastgesteld op de voordracht van de betrokken Minister.

§ 3. De compensatieregel onder § 1 is niet van toepassing op de in artikel 3 genoemde ambten.

**Art. 6.** De betrekking van directeur-generaal bezet door de administrateur-generaal krachtens de verwijzing in artikel 1, A, van het koninklijk besluit van 10 oktober 1971 tot wijziging van het koninklijk besluit van 25 september 1969, houdende vaststelling van het organiek kader van het personeel van niveau I van het bestuur van het Ministerie van Nationale Opvoeding en Franse Cultuur, wordt afgeschaft.

De betrekking van directeur-generaal bezet door de administrateur-generaal krachtens de vermelding die voorkomt onder de rubriek IV, A, van het koninklijk besluit van 4 oktober 1971 tot

du Budget, de Notre Ministre des Classes moyennes, de Notre Secrétaire d'Etat à la Fonction publique et de l'avis de Nos Ministres qui en ont délibéré en Conseil,

Nous avons arrêté et arrêtons :

**Article 1er.** Il y a quatre ministères dénommés : « Ministère de la Communauté française », « Ministère de la Communauté flamande », « Ministère de la Région wallonne », « Ministère de la Région bruxelloise ».

**Art. 2.** Les Ministères de la Communauté française, de la Communauté flamande et de la Région wallonne sont placés sous l'autorité du Premier Ministre jusqu'au transfert, conformément à l'article 88, §§ 2 et 3, de la loi spéciale du 8 août 1980 de réformes institutionnelles, de leurs services et de leur personnel à l'Exécutif de la Communauté française, à l'Exécutif flamand et à l'Exécutif régional wallon.

Néanmoins :

a) les membres du personnel des ministères visés à l'alinéa 1er sont mis à la disposition de l'Exécutif de la Communauté française, de l'Exécutif flamand et de l'Exécutif régional wallon, selon le cas;

b) avant la transposition d'emplois des ministères traditionnels dans les nouveaux ministères, les services compétents des ministères traditionnels sont mis à la disposition des Exécutifs.

**Art. 3.** Il y a dans les ministères des Communautés et des Régions :

a) au Ministère de la Communauté flamande, un secrétaire général et un administrateur général;

b) au Ministère de la Communauté française, un secrétaire général et trois administrateurs généraux;

c) au Ministère de la Région wallonne, un secrétaire général et un administrateur général;

d) au Ministère de la Région bruxelloise, un administrateur général et deux administrateurs généraux adjoints, l'un du rôle linguistique français et l'autre du rôle linguistique néerlandais.

**Art. 4.** Un directeur général est adjoint au secrétaire général du Ministère de la Communauté française et un directeur général est adjoint au secrétaire général du Ministère de la Région wallonne.

**Art. 5. § 1er.** Aussi longtemps que les traitements ne sont pas supportés par les budgets des Communautés et des Régions, toute création d'emplois dans les nouveaux ministères doit être compensée par la suppression simultanée d'un même nombre d'emplois de grade correspondant dans un ministère traditionnel.

Pour la création d'emplois auprès des services généraux, il peut être dérogé à cette règle de compensation par arrêté royal délibéré en Conseil des Ministres.

**§ 2.** Les arrêtés royaux fixant les cadres des Ministères de la Communauté française, de la Communauté flamande et de la Région wallonne sont pris sur la proposition du Premier Ministre.

L'arrêté royal fixant le cadre du Ministère de la Région bruxelloise est pris sur la proposition des membres du Comité ministériel de la Région bruxelloise.

L'arrêté royal modifiant le cadre d'un ministère traditionnel dont des emplois sont transposés, est pris sur proposition du Ministre concerné.

**§ 3.** La règle de compensation visée au § 1er n'est pas applicable aux emplois cités à l'article 3.

**Art. 6.** L'emploi de directeur général occupé par l'administrateur général en vertu du renvoi, dans l'article 1er, A, de l'arrêté royal du 10 octobre 1971 modifiant l'arrêté royal du 25 septembre 1969, fixant le cadre organique du personnel du premier niveau de l'administration du Ministère de l'Education nationale et de la Culture française, est supprimé.

L'emploi de directeur général occupé par l'administrateur général en vertu de la mention qui figure sous la rubrique IV, A, de l'arrêté royal du 4 octobre 1971 fixant le cadre organique du

vaststelling van het personeel van de niveaus 1, 2, 3 en 4 van het hoofdbestuur van het Ministerie van Nationale Onderwijs en Nederlandse Cultuur, wordt afgeschaft.

De betrekking van directeur-generaal opgenomen onder de rubriek VI. Dienst voor Jeugdbescherming van het artikel 1 van het koninklijk besluit van 25 november 1977 houdende vaststelling van het organiek kader van het personeel van het Hoofdbestuur van het Ministerie van Justitie, wordt afgeschaft.

De betrekking van directeur-generaal opgenomen onder de rubriek Administratie voor Economische Expansie van het artikel 1 van het koninklijk besluit van 15 juli 1971 houdende vaststelling en coördinatie van de vaste organieke personeelsformatie van het Ministerie van Middenstand, wordt afgeschaft.

**Art. 7.** Het koninklijk besluit van 17 april 1979 tot oprichting van vier ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten, gewijzigd bij de koninklijke besluiten van 12 februari 1980, 13 maart 1980, 23 juli 1980 en 16 maart 1981, wordt opgeheven.

**Art. 8.** Dit besluit heeft uitwerking met ingang van 17 december 1981, met uitzondering van artikel 6, dat in werking treedt de dag waarop dit besluit in het *Belgisch Staatsblad* is bekendgemaakt.

**Art. 9.** Onze Eerste Minister en Onze Ministers en Staatssecretarissen zijn, elk wat hem betreft, belast met de uitvoering van dit besluit.

Gegeven te Brussel, 2 juni 1982.

### BOUDEWIJN

Van Koningswege :  
De Eerste Minister,

W. MARTENS

De Minister van Justitie,  
J. GOL

De Minister van Openbaar Ambt,  
Ch.-F. NOTHOMB

De Minister van Onderwijs.  
D. COENS

De Minister van Begroting,  
Ph. MAYSTADT

De Minister van Middenstand  
A. DEMUYTER

De Minister van Onderwijs,  
M. TROMONT

De Staatssecretaris voor Openbaar Ambt,  
L. WALTNIEL

N. 82 — 823

**4 JUNI 1982.** — Koninklijk besluit tot vaststelling van bijzondere bepalingen betreffende de ambtenaren-generaal van de ministeries van de Gemeenschappen en van de Gewesten

BOUDEWIJN, Koning der Belgen,

Aan allen die nu zijn en hierna wezen zullen, Onze Groet.

Gelet op artikel 66, tweede lid, van de Grondwet;

Gelet op de wet van 3 augustus 1919 en 27 mei 1947, inzonderheid op artikel 5, tweede lid;

personnel des niveaux 1, 2, 3 et 4 de l'administration centrale du Ministère de l'Education nationale et de la Culture néerlandaise, est supprimé.

L'emploi de directeur général figurant sous la rubrique VI. Office de la Protection de la Jeunesse de l'article 1er de l'arrêté royal du 25 novembre 1977 portant fixation du cadre organique du personnel de l'Administration centrale du Ministère de la Justice est supprimé.

L'emploi de directeur général figurant sous la rubrique Administration de l'Expansion économique de l'article 1er de l'arrêté royal du 15 juillet 1971 portant fixation et coordination du cadre organique définitif du Ministère des Classes moyennes est supprimé.

**Art. 7.** L'arrêté royal du 17 avril 1979 créant quatre ministères des Communautés et des Régions, modifié par les arrêtés royaux du 12 février 1980, du 13 mars 1980, du 23 juillet 1980 et du 16 mars 1981, est abrogé.

**Art. 8.** Le présent arrêté produit ses effets le 17 décembre 1981 à l'exception de l'article 6 qui entre en vigueur le jour de la publication du présent arrêté au *Moniteur belge*.

**Art. 9.** Notre Premier Ministre et Nos Ministres et Secrétaires d'Etat sont chargés, chacun en ce qui le concerne, de l'exécution du présent arrêté.

Donné à Bruxelles, le 2 juin 1982.

### BAUDOUIN

Par le Roi :  
Le Premier Ministre,  
W. MARTENS

Le Ministre de la Justice,  
J. GOL

Le Ministre de la Fonction publique,  
Ch.-F. NOTHOMB

Le Ministre de l'Education nationale,  
D. COENS

Le Ministre du Budget,  
Ph. MAYSTADT

Le Ministre des Classes moyennes,  
A. DEMUYTER

Le Ministre de l'Education nationale,  
M. TROMONT

Le Secrétaire d'Etat à la Fonction publique,  
L. WALTNIEL

F. 82 — 823

**4 JUIN 1982.** — Arrêté royal fixant des dispositions particulières relatives aux fonctionnaires généraux des ministères des Communautés et des Régions

BAUDOUIN, Roi des Belges,

A tous, présents et à venir, Salut.

Vu l'article 66, alinéa 2, de la Constitution;

Vu la loi des 3 août 1919 et 27 mai 1947, notamment l'article 5, alinéa 2;